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Bratislava očakáva Bratislava očakáva 
silnú turistickú sezónusilnú turistickú sezónu

Dni 
Petržalky 
potrvajú 3 dni

N
ajobľúbenejší 
festival všet-
kých Petržal-

čanov sa uskutoční 
od 21. do 23. júna 
na Dostihovej dráhe 
v Petržalke.
Tradičným poduja-
tím najľudnatejšieho 
slovenského sídlis-
ka je júnový festival 
Dni Petržalky, ktorý 
v areáli petržalského 
Závodiska organizuje 
Mestská časť Bratisla-
va-Petržalka v spolu-
práci s jej organizá-
ciami.
Už 27. ročník podu-
jatia sľubuje v porov-
naní s vlaňajším ďalšie 
novinky a vylepšenia. 
Najväčším ťahákom 
budú opäť hudobné 
hviezdy slovenskej 
hudobnej scény, me-
dzi nimi kapely Smo-
la a hrušky, Des-
mod, Tublatanka či 
Kollárovci. 
Návštevníci sa môžu 
tešiť aj na obľúbenú 
pop-rockovú speváč-
ku Zuzanu Sma-
tanovú a spevákov 
Adama Ďuricu či 
Lukáša Adamca. 
Mladšie ročníky po-
teší raperka Sima, ta-
lentovaný hudobník 
Alan Murin, bývalí 
superstaristi Domi-
nika Mirgová a Jan 
Bendig.
S disco hitmi 90. ro-
kov to na pódiu roz-
točí duo Maduar
a česká dvojica Ve-
rona. Piatkový večer 
vyvrcholí koncer-
tom českého speváka 
a skladateľa Michala 
Davida, ktorý pred-
staví svoje najslávnej-
šie piesne.

(pokračovanie na str. 11)

Vyliatie riek prinieslo 
Bratislavčanom ďalšie starosti

H
ydrologická 
situácia na 
rieke Dunaj 

a Morava sa v niekto-
rých úsekoch pomaly 
zlepšuje. No vyliatie 
riek so sebou prináša 
ďalšie nepríjemnosti 
- aktiváciu rozsiah-
lejších liahnísk ko-
márov. Mesto Brati-
slava informovalo, že 
v týchto dňoch situ-
áciu intenzívne mo-
nitoruje, a snaží sa 
včasne zasiahnuť.

Monitoring 
a zásahy
Magistrát priniesol 
informáciu, že na za-
plavených plochách 
sa v závislosti od tep-
loty a hĺbky vody do 
niekoľkých hodín až 
dní vyliahnu larvy 
komárov. „Najinten-
zívnejší vývin lariev 
sa deje po ustálení 
hladiny, čiže keď na 
zaplavenej ploche 
prestáva prúdiť voda 
z hlavného toku.

(pokračovanie na str. 3)

Pri Moste Apollo vznikne 
najmodernejšia križovatka v Bratislave
Bezpečne jš í 

a plynulej-
ší prechod 

a prejazd pre vo-
dičov, cyklistov 
aj chodcov vďaka 
moderným tech-
nológiám prinesie 
komplexná rekon-

štrukcia rušného 
dopravného uzla 
Landererova – Ko-
šická – Prístavná 
pri Moste Apol-
lo. Bratislava tak 
v rozrastajúcom sa 
modernom centre, 
downtowne, zís-

ka najmodernejšiu 
inteligentnú križo-
vatku.
Bratislavský down-
town sa postupne 
rozrastá o nové bý-
vanie, pracovné prí-
ležitosti, verejné 
priestory a mestskú 

vybavenosť. Samo-
zrejmosťou musí byť 
aj modernizácia do-
pravnej infraštruktú-
ry. Komplexná úpra-
va frekventovanej 
križovatky pri Moste 
Apollo bola na zák-
lade dohody medzi 

bratislavským magis-
trátom a JTRE, deve-
loperom štvrtí Euro-
vea City a Downtown 
Yards, načasovaná 
tak, aby sa požiadav-
ky vyvolané všetkými 
dokončenými develo-
perskými projektami 

v okolí realizovali na-
raz, bez nutnosti opa-
kovaných dopravných 
obmedzení.

(pokračovanie na str. 6)

Zmenia sa otváracie
hodiny Michalskej veže?

Staré Mesto sa 
zapĺňa turis-
tami aj miest-

nymi obyvateľmi, 
ktorí v ňom chcú 
tráviť voľný čas 
v priebehu teplých 
dní. Počas piatko-
vých i sobotných 
večerov centrum 
doslova praská vo 
švíkoch, a tak je na 
stole otázka, či by 
nestálo za úvahu 
predĺženie otvára-
cích hodín vyno-
venej dominanty 

mesta – Michalskej 
veže.
Ak ste niekedy absol-
vovali výlet do niek-
torej zo svetových 
metropol, tak máte 
dozaista skúsenosť 
s tým, že minimá-
lne od jari do jesene 
sú tie najzásadnej-
šie dominanty mesta 
verejnosti prístupné 
do neskorých večer-
ných hodín.

(pokračovanie na str. 3)

Bratislava
po atentáte ...

M
ožno ste si 
už aj sami 
všimli, že 

počas posledných 
týždňov sa zvýšil po-
čet policajných hlia-
dok v uliciach hlavné-
ho mesta. Najmä na 
rušných, frekvento-
vaných miestach. Nie 
je to náhoda. Vedenia 
mestskej i štátnej po-
lície nám potvrdili, že 
ide o bezpečnostné 
opatrenia nastolené 
po atentáte spácha-
nom na premiéra Slo-
venskej republiky. 

V podstate ešte stá-
le pokračujú dohady 
vrcholných predsta-
viteľov vlády, ako aj 
odborníkov z oblasti 
bezpečnosti na to, 
ako by sa mal zmeniť 
prístup k zachovaniu 
bezpečnosti v krajine 
po tom, ako bol 15. 
mája spáchaný aten-
tát na Róberta Fica. 
A vzhľadom na sku-
točnosť, že Bratisla-
va je sídlom minis-
terstiev, parlamentu 
a celej vlády, práve 
v hlavnom meste by 
mala byť bezpečnosť 
na najvyššej úrovni.

(pokračovanie na str. 8)
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„Po vyše 20 rokoch sa 
vedenie mestskej čas-
ti Bratislava - Staré 
Mesto rozhodlo zlik-
vidovať svetový uni-
kát - Prešporáčik v 
centre mesta poskytu-
júci vlastivednú výu-
ku žiakom, vyplnenie 
voľného času Slová-
kom aj turistom, prí-
ležitosť spoznať Bra-
tislavu pre delegácie 
na najvyššej úrovni, 
atrakciu na fotenie... 
a to z absurdných dô-
vodov,“ znie úvod pe-
tície za Zachovanie 
unikátnych Prešporá-
čikov v historickom 
centre Bratislavy. 
Ešte vo februári 
miestni poslanci MČ 
Staré Mesto schválili 

úpravu VZN. Týmto 
krokom, mimo iného, 
vyhliadkové vozidlá 
v podobe veterána, 
aký v Bratislave jaz-
dil pred sto rokmi, 
po 23 rokoch skončili 
svoju jazdu po histo-
rickom centre. Ročne 
pritom Prešporáčiky 
previedli približne 
tridsať tisíc turistov.
Podľa vedenia Staré-
ho Mesta Prešporá-
čiky predovšetkým 
ničili cesty v historic-

kom centre, bránili 
pohybu ľudí, ohro-
zovali bezpečnosť a 
navyše neprinášali 
prospech mestským 
prevádzkam. 
Voči týmto tvrde-
niam sa prevádzko-
vateľ náučných vláči-
kov ohrádza a z toho 
dôvodu vyzval Staro-
mešťanov na podpis 
pod petíciu, ktorá 
by pomohla vláčiky 
vrátiť do pešej zóny. 
„3 vozidlá Prešporáčik 
premávajú v priemere 
1x za hodinu, predo-
všetkým uličkami, kde 
nie sú takmer žiadni 
chodci. Za 20 rokov 
magistrát neeviduje 
žiadne sťažnosti na 
Prešporáčiky, ani ne-

spôsobili žiadnu ne-
hodu. Skúsení šoféri 
majú platené profesi-
onálne tréningy ohľa-
duplného jazdenia. 
Prešporáčik a jeho 
rozmery boli vyvinuté 
v spolupráci so Sta-
rým Mestom priamo 
na podmienky v pešej 
zóne. Prevádzkovateľ 
opravoval cesty na 
svoje náklady a ešte 
platí prostredníctvom 
špeciálnej dane za 
vjazd do pešej zóny 

8 % všetkých nákla-
dov vynakladaných 
St. Mestom na opravy 

ciest v celej pešej zóne. 
Prešporáčiky majú 
zaťaženie na nápravu 
len 8-40 % normova-
nej nosnosti vozovky 
(súdno-znalecký po-
sudok) a so svojimi 
1,5 tonami sú ničím 
oprosti zásobovaniu 
do 3,5 tony, či staveb-
ným strojom,“ znie, 
mimo iného v petícii, 
ktorú sa pár týždňov 
podpísalo vyše tisíc 
ľudí. 

Za zachovanie pô-
vodnej trasy pre Preš-
poráčik sa postavili 
cestovné kancelárie, 
materské a základné 
školy, ale aj veľvysla-
nectvá Južnej Kórey, 
Indonézie, Bulharska, 
Nemecka či Spoje-
ného kráľovstva. Na-

riadenie podľa upra-
veného VZN, a teda 
aj zákaz vjazdu Preš-

poráčikov na pešiu 
zónu, pritom platí od 
mája. Dopravná ko-
misia mesta navyše 

prepočítala podpi-
sy petície, z ktorých 
uznala platnými iba 
približne 500. Zvyšní 

podpísaní vraj nie sú 
trvalým bydliskom 
obyvateľmi Staré-

ho Mesta, preto ich 
názor nepovažuje 
za relevantný. Ak by 
bolo podpisov tisíc, 

už by sa petíciou mu-
sela zaoberať a VZN 
za žiadosť verejnosti 
upraviť. 

Napriek tomu, keďže 
téma medzi verejnos-
ťou rezonuje, už má 

vedenie MČ pracovať 
na úprave VZN, a teda 
je možné, že po lete sa 
tieto obmedzenia na 
zákaz vjazdu na pešiu 
zónu pre Prešporáči-
ky zmiernia. Vedenie 
Starého Mesta totiž 
malo najväčší prob-
lém s úzkymi histo-
rickými uličkami, ako 
sú Baštová, Klariská 
a Kapitulská. Keď po 
nich prechádzal vlá-
čik, peší sa museli 
uhýbať, aby nedošlo 
k ich stretu. Na mar-
go možnej dohody 
a hľadaní kompromi-
su samotný prevádz-
kovateľ vláčikov navr-
huje znížiť počet jázd 
v pešej zóne a tiež za-
platenie vyššieho po-
platku za prejazd.

(vt)

Má ešte Prešporáčik na pešej šancu? 

Aktuálna trasa Panoramatického okruhu.
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Vyliatie riek prinieslo Bratislavčanom ďalšie starosti
(Dokončenie zo str. 1)

Larvy komárov sa 
liahnu najmä v stoja-
tej vode, resp. v stoja-
tej vode už vyliahnu-
tým larvám nehrozí 
odplavenie do hlavné-
ho toku rieky,“ uviedlo 
na sociálnej sieti hlav-
né mesto s tým, že 
pracovníci každý deň 
plochy monitorujú 
a následne zasahujú. 

Larvicíd BTI, ktorý sa 
v zásahoch používa, 
ničí larvy komárov, 
nie samotné vajíčka. 
Preto sa najskôr čaká 
na vyliahnutie lariev. 
Následne sa zasahu-
je prostredníctvom 

chrbtových chrličov, 
člnov, dronov a v prí-
pade tých najväčších 
plôch aj helikoptérou.

Dvojitá kontrola
Po zásahu sa liah-
nisko opäť skontrolu-
je. Ak vo vzorke larvy 
pretrvávajú, zásah 
sa opakuje. „Účin-
ný larvicíd BTI pri 
správnej aplikácii ničí 
100 % lariev v liah-
nisku, skôr ako sa z 
nich vyliahnu štípa-
júce komáre. Zároveň 
keďže je selektívny, na 
rozdiel od škodlivých 
chemických postrekov, 
ním môžeme zasaho-
vať aj v chránených 
územiach III. a IV. 

stupňa,“ informovalo 
mesto Bratislava.

Bez zásahov v 
V. stupni ochrany
Magistrát tiež upo-
zorňuje na fakt, že 
na území Bratislavy 
sa nachádzajú aj roz-
siahle liahniská na zá-
plavových plochách 
s V. stupňom ochrany. 
Tu nie je možné zasa-
hovať ani s BTI a už 
vôbec nie chemický-
mi postrekmi.

Zaplavená 
cyklotrasa
S ďalšou nepríjem-
nosťou sa stretávajú 
milovníci športu na 
bicykli. Cyklotrasu 

EuroVelo 13 zaplavi-
lo. Trasa, ktorá vedie 
z bratislavskej Devín-
skej Novej Vsi cez De-
vínske jazero, most 
Vysomarch až do 
Vysokej pri Morave, 
je tak aktuálne uzav-
retá. Dôvodom je vy-

liatie rieky Morava na 
niektorých častiach 
cyklotrasy. O situácii 
informoval Bratislav-
ský samosprávny kraj.

Cyklistov vyzval 
kraj k opatrnosti
Cesta pre cyklistov 

sa stala podľa BSK 
neprejazdnou a zá-
roveň nebezpečnou. 
„V záujme ochrany 
zdravia a bezpečnosti 
všetkých návštevníkov 
sme boli nútení pri-
stúpiť k jej uzavretiu. 
Uzávera bude platiť 
až do odvolania, pri-
čom bude závisieť od 
aktuálneho stavu riek 
Dunaj a Morava, ako 
aj od poveternostných 
podmienok,“ konšta-
tuje Bratislavský kraj.
Zároveň vyzval všet-
kých cyklistov, aby 
rešpektovali toto na-
riadenie a využili al-
ternatívne trasy.

(bak, foto BROZ)

(Dokončenie zo str. 1)

Najmä, ak ide o vy-
hliadky, z ktorých je 
ojedinelý pohľad tak 
počas dňa, ako aj po 
zotmení. Ide o bež-
nú prax napríklad 
v Dubaji, ale aj v por-
tugalskom Lisabone, 
kde môžete počas 
víkendov navštíviť 
Výťah Santa Justa až 
do 23.00 hod. Rovna-
ko tak Eiff elova veža 
zatvára svoje brány 
o 22:45 hod. a napo-
kon nemusíme cesto-
vať tak ďaleko. Krásy 
Bratislavy máte ako 
na dlani až do nesko-
rých hodín aj pri po-
hľade z UFA. Preto je 
minimálne zaujíma-
vé, že naša Michalská 
veža sa pre turistov 
zatvára už o 18:00 
hod., a to aj počas ví-
kendov, kedy by mala 
potenciál osloviť väč-
ší počet návštevníkov. 
Predsa len musí byť 
ojedinelý zážitok hľa-
dieť z výšky na abso-
lútne centrum Staré-
ho Mesta po zotmení, 
kedy mu dodávajú 
nezameniteľnú atmo-

sféru pouličné lampy 
a osvetlenia jednotli-
vých budov. 

Chýbajúci perso-
nál a obavy z bez-
pečnosti 
Vedenie Múzea mesta 
Bratislava (MMB) má 
ale na vec iný názor: 
„Otváracie hodiny od 
10 do 18 sú v múzeách 
bežným štandardom. 
Múzeu mesta Brati-
slavy sa ním pred dvo-
mi rokmi inšpirovalo 
a z pôvodných otvá-
racích hodín (11 – 17) 
predĺžilo OH náv-
števnícky najobľúbe-
nejších lokalít  na 10 
– 18. O ďalšom pre-
dĺžení OH neuvažuje-
me. Počas mestských 
festivalov, ako Brati-
slavské mestské dni 
(BMD) a Noc múzeí a 
galérií, však OH pra-
videlne predlžujeme,“
ubezpečila nás Kata-
rína Selecká z MMB, 
pričom podrobnejšie 
doplnila, prečo sa veci 
majú tak: „Michalská 
veža ich má nastave-
né rovnako, keďže má 
v prvom rade funkciu 
muzeálnej expozí-

cie, jej vyhliadková 
funkcia je doplnková. 

Z praktického hľa-
diska ide o potrebu 

starostlivosti o pa-
miatku v čase po jej 

uzatvorení pre verejnosť, 
a tiež personálne ka-
pacity a zmenovosť. 
V neposlednom rade 
je dôležitá aj bezpeč-
nosť  návštevníkov 
a návštevníčok, vzhľa-
dom na frekventovaný 
večerný a nočný život 
na Michalskej uli-
ci. Vyhliadka sa na-
chádza vo výške 51 
metrom nad úrovňou 
chodníka. Z toho po-
hľadu sú OH z nášho 
pohľadu dostatočné,“ 
zhrnula Selecká fakty. 

Záujem narastá
Podľa najnovších 
údajov pritom záujem 
o návštevu útrob Mi-
chalskej veže, ako aj 
jej vyhliadku, narastá. 
Ťažko porovnávať po-
čet návštevníkov veže 
s rokom 2023, keďže 
počas neho bola osem 
mesiacov uzavretá a 
v rekonštrukcii. No 
zatiaľ čo v januári 
tohto roka (2024) 
ju videlo 2453 ľudí, 
v máji už to bolo 5869 
návštevníkov.

(vt) 

Zmenia sa otváracie hodiny Michalskej veže kvôli turistom?

Za prvý polrok 2024 navštívilo vežu 

viac ako 20-tisíc návštevníkov.
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Bratislavu čakajú po povodniach 
problémy s komármi
Malarické komáre sa nájdu v každej mestskej časti, tvrdí odborník

S 
letom prichá-
dzajú dlhé sl-
nečné dni, teplé 

večery a s ním aj do-
biedzajúce komáre. 
Tento nepríjemný 

hmyz je rok čo rok 
zdrojom frustrácie 
pre mnohých Brati-
slavčanov, ale aj náv-
števníkov hlavného 
mesta. Prečo sú ko-
máre problém a aké 
opatrenie tento rok 
magistrát realizuje?
V rámci Európy je 
známych okolo 110 
druhov komárov. Na 
Slovensku je ich podľa 
odborníkov vyše 50. 
Komáre sú nepríjem-
né svojím bodaním, 
ale môžu spôsobiť aj 
neželané kompliká-
cie. Zároveň sa v po-
sledných rokoch čo-
raz častejšie hovorí, 
že sa u nás vyskytujú 
druhy, ktoré sú po-
tenciálnymi prená-
šačmi nebezpečných 
exotických chorôb 
ako je napríklad ma-
lária. 

Pacientov s malá-
riou je minimum
Na Slovenskej 
zdravotníckej uni-
verzite sa tejto 
téme venuje už roky  

doc. RNDr. NASIR 
A. JALILI, CSc., 
MPH, ktorý sa špe-
cializuje na parazito-
lógiu a  komáre žijú-
ce na našom území. 

Ide napríklad o rod 
komárov anopheles. 
Z nich môže pôvod-
cov malárie prenášať 
okolo 70 druhov, naj-
nebezpečnejších je 20 
druhov. 
A ako je na tom 
Bratislava s vý-
skytom týchto dru-
hov? Parazitológ 
uvádza, že tento druh 
komárov nájdeme 
v každej mestskej čas-
ti. „Malarické komáre 
nájdete aj na Vieden-
skej ceste v Bratislave,“ 
doplnil na margo vý-
skytu. Zároveň však 
konštatuje, že výskyt 
prípadov malárie je 
na Slovensku nízky.
„Našťastie počet im-
portovaných prípadov 
malárie na Sloven-
sko sa dá spočítať na 
prstoch jednej ruky. 
V prípade Talianska, 
Francúzska a Špa-
nielska je ich o mno-
ho viac, pretože majú 
viac obyvateľov, tu-
ristov či imigrantov 
z endemických území,“
uviedol parazitológ 

a odborník na komá-
re.
Malária je na Sloven-
sku importovanou 
chorobou, čiže sa do 
našej krajiny dosta-
ne prostredníctvom 
nakazeného človeka 
z rizikovej oblasti. 
Aj preto sú čísla na 
Slovensku veľmi níz-
ke. Pre predstavu 
v Národnom centre 
zdravotníckych infor-
mácií evidovali v roku 
2022 štyroch pacien-
tov.

Komár tigrovaný 
prenáša okolo 18 
druhov vírusov
V uplynulých mesia-
coch sme v novinách 
Bratislavský kuriér in-
formovali aj o ďalšom 
inváznom druhu a to 
komárovi, ktorý sa 
k nám dostal z Ázie. 
Ide o druh komá-
ra Aedes albopictus, 
známeho aj pod ná-
zvom ázijský tigrova-
ný komár. Jeho výskyt 
bol zaznamenaný 
minulý rok napríklad 
v Ružinove. 
Viktória Čabanová, 
PhD., samostatná ve-
decká pracovníčka 
BMC SAV, v. v. i., a 
odborníčka na ko-
máre uviedla, že ide 
o jeden z najnebez-
pečnejších inváznych 
druhov komára, kto-
rý sa v kontinentálnej 
Európe vyskytuje. 
Komár tigrovaný sa 
podľa odborníkov 
množí a zdržiava 
v blízkosti ľudských 
obydlí. Roznáša vírus 
dengue, ktorý spôso-
buje krvácavosť or-
gánov.  „Ročne naň vo 
svete umiera dvadsať 
až dvadsaťpäťtisíc 
ľudí. Najviac prípa-

dov je opísaných v Af-
rike a v Oceánii. Môže 
prenášať okolo 18 
druhov vírusov napr. 
japonská encefalitída 
B, St. Louis encefali-
tída a západokonž-
ská encefalitída, žltej 
zimnice, je potenciál-
nym prenášačom ví-
rusu Dengue, a iné,“ 

podotkol špecialista 
na komáre.
Ani výskyt tohto ko-
mára na Slovensku 
však neznamená au-
tomaticky aj zvýšené 
šírenie prenosných 
ochorení. Komár je 
prenášačom a v na-
šich podmienkach za-
tiaľ iba potenciálnym 
prenášačom arboví-
rusov. 

Tento rok začala 
Bratislava boj s ko-
mármi skôr
Za hlavnú sezónu 
výskytu komárov 
považujeme apríl až 
september. Mesto 
Bratislava implemen-
tuje rôzne opatrenia 
na minimalizáciu ich 
populácie už niekoľko 

rokov. V spolupráci s 
odborníkmi pravidel-
ne monitoruje výskyt 
komárov a identifi ku-
je ich liahniská. Tieto 
informácie sú kľúčové 
pre efektívne pláno-
vanie zásahov. V roku 
2024 avizovalo hlavné 
mesto, že bude inten-
zívne monitorovať 
liahniská komárov už 
vo februári. Aktuálne 
majú podľa hovor-

cu Bratislavy Petra 
Bublu za sebou štyri-
tisíc previerok lokalít, 
kde sa komáre liahnu 
a viac ako 150 zása-
hov biologickým pro-
striedkom na ničenie 
ich lariev. Podarilo 
sa tak zlikvidovať mi-
liardy lariev, uviedol 
pre RTVS.
Používanie biologic-
kých postrekov, ktoré 
obsahujú baktérie lik-
vidujúce larvy komá-
rov, je preferovaným 
riešením. Bratislava 
takto bojuje proti ko-
márom už šiesty rok.

Zlepšiť situáciu 
môžu aj Bratislav-
čania
Mesto tiež aktívne 
informuje obyvate-
ľov o tom, ako môžu 
prispieť k zníženiu 
výskytu komárov. Ide 
o jednoduché kroky, 
ako napríklad pravi-
delné vylievanie sto-
jacej vody z kvetiná-
čov, sudov či iných 
nádob, kde by sa ko-
máre mohli množiť. 
Bratislava aj tento rok 
poskytuje majiteľom 
či nájomcom záhrad 
a rodinných domov 
larvicíd BTI vo forme 
tabliet. 
Napriek všetkým 

Vedeli ste?

Štúdie dokázali, že komáre 

priťahuje krvná skupina 

O, ale funguje to iba v 

uzavretej miestnosti, kde je 

málo komárov. V exteriéri 

s tisíckami komárov tam by 

sme mali iné výsledky.
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Bratislavu čakajú po povodniach 
problémy s komármi
týmto opatreniam 
ostáva boj proti ko-
márom výzvou. Kli-
matické zmeny a 

narastajúce teplo-
ty vytvárajú ideálne 
podmienky pre ich 
úspešné množenie, 

čo môže znamenať, 
že ich výskyt bude v 
budúcnosti ešte in-
tenzívnejší. S trochou 
úsilia zo strany oby-
vateľov a pokračujú-
cou podporou mesta 
môžeme dúfať, že let-
né večery budú menej 
rušené nepríjemným 
bzučaním komárov.

Rady Úradu verej-
ného zdravotníctva 
SR ako sa chrániť 
pred komármi
■ oblečenie s „uzlík-
mi“, aby hmyz nemo-
hol vkĺznuť pod oble-
čenie,
■ natieranie nepokry-
tých častí tela repe-
lentnými prípravka-
mi,
■ používanie éteric-
kých látok vo vonných 
lampách, elektrických 

prístrojov s vyparo-
vaním proti hmyzu 
a lapačov hmyzu,
■ mechanická ochra-
na obydlí sieťami na 
okná a dvere - ich 

ochrannú funkciu 
zvyšuje ošetrenie rá-
mov a sietí insekticíd-
mi, určenými na tento 
účel, likvidácia plyt-
kých stojatých vôd, 

v ktorých je možný 
výskyt vajíčok komá-
rov,
■ pravidelné kosenie 
trávnatých porastov v 
okolí obydlí,
■ vyprázdňovanie 
nádob na polievanie 
záhrad – ak to nie 
je možné, je vhodné 
na hladinu umiest-
niť plávajúce fólie, 
polystyrénové dosky, 
prípadne naliať malé 
množstvo jedlého 
oleja,
■ likvidácia komunál-
neho odpadu z oko-
lia obydlí – napríklad 
plechovky a plastové 
fľaše, kde sa v zachy-
tenej dažďovej vode 
môžu liahnuť komáre

Jana Pohanková
foto: pexels

Kúpalisko Matadorka otvára v sobotu 22. júna
V 

rámci príprav 
na letnú se-
zónu sa pre-

vádzkovateľ Kúpa-
liska Matadorka, OZ 
Klub vodného póla 
Bratislava, zameral na 
vylepšenie vybavenia 
a služieb pre rodiny 
s deťmi, ako aj pre 
aktívnych plavcov. 
Ak počasie dovolí, 
Kúpalisko Matadorka 
zaháji svoju prevádz-
ku v sobotu 22. júna 
2024.

Prioritou bolo úpl-
né dokončenie 
50-metrového pla-
veckého bazéna 
Ako každú sezónu, 
tak aj tento rok, pre-
vádzkovateľ Kúpalis-
ka Matadorka, inves-
toval do jeho obnovy 
a rozvoja. „Minulý rok 
sme investovali 50-ti-
síc eur do rekonštruk-
cie nášho 50-metrové-

ho bazéna, no zostali 
nám nejaké resty, ako 
dokončenie vonkajšie-
ho obkladu či natretie 
vodiacich čiar na dne 
bazéna. Dokončenie 
týchto prác bolo pre 
nás prioritou, aby bol 
náš plavecký bazén 
tip-top,“ vysvetľuje 
prevádzkar Marek 
Giba z OZ Klub vod-
ného póla Bratislava. 

Novinky pre 
aktívnych plavcov
K lepšiemu sa me-
nia aj podmienky pre 
plavcov, ktorí si cho-
dia zaplávať nielen 
počas ranného pláva-
nia, v utorky a štvrtky 
od 7.00 do 8.30 hod, 
ale aj tých, ktorí prí-
du počas celodennej 
prevádzky. „Aktívni 
plavci môžu už aj po-
čas dňa využívať 2 až 
3 dráhy s vodiacimi 
čiarami na dne, urče-

né výlučne pre pláva-
júcich. Navyše, v drá-
hach môžu používať 
aj všetky plavecké po-
môcky, okrem iného aj 
ťapky na ruky či plu-
tvy,“ hovorí M. Giba.

Nové a vylepšené 
vybavenie pre ro-
diny s deťmi
Ďalšou z noviniek, 
ktorú plánujeme do-
končiť do začiatku 
prázdnin, je rozšíre-

nie vybavenia pre ro-
diny s deťmi. Staré, 
nevyužívané brodisko 
bolo zrušené, čím 
hneď vedľa detského 
bazénika vznikla nová 
oddychová zóna so sl-
nečníkmi, lehátkami 
a detským kútikom v 
tieni stanu. Navyše, 
pri Bufete na terase 
vznikne začiatkom 
prázdnin menší det-
ský kútik, v ktorom 
sa deti zahrajú, kým 

bude jedlo hotové, 
alebo kým sa rodičia 
v pokoji najedia. „Ve-
ríme, že vďaka nové-
mu vybaveniu si rodi-
čia aj deti u nás užijú 
viac zábavy, pohodlia 
a radi sa k nám budú 
vracať,“ hovorí pre-
vádzkar M. Giba.

Zdravšie jedlo 
v bufetoch
Prerábkou prešlo aj 
menu v bufetoch. 

„Hoci zostávajú nie-
ktoré obľúbené kú-
paliskové klasiky, 
v stálej a špeciál-
nej ponuke nájdu 
návštevníci teraz aj 
mnohé zdravé jedlá 
či ľahšie alternatívy. 
Snažili sme sa tak 
vyjsť v ústrety pria-
niam našich náv-
števníkov,“ uzatvára 
M. Giba.

Sezóna 2024 začína 
na Kúpalisku Mata-
dorka v sobotu 22. 
júna 2024.  Vždy ak-
tuálne informácie 
o prevádzke nájdu 
návštevníci na face-
bookovom profi le 
kúpaliska alebo na 
webstránke www.
kupaliskomatador-
ka.eu. 

(bk)
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Pri Moste Apollo vznikne 
najmodernejšia križovatka v Bratislave
(Dokončenie zo str. 1)

Preto bude súčasťou 
rekonštrukcie aj prí-
prava na električkovú 
trať, ktorá by tadiaľto 
v budúcnosti mohla 
viesť.
Komplexnú rekon-
štrukciu križovatky 
v celkovej hodnote 
1,4 milióna eur zrea-
lizuje na vlastné ná-
klady JTRE. Staveb-
ník Hlavné mesto SR 
Bratislava celý proces 
koordinuje a bude 
dohliadať na plynulý 
priebeh realizácie. Na 
rekonštrukciu vyťa-
ženého dopravného 
uzla, ktorý je napo-
jený na diaľnicu D1 
a rýchlostnú cestu 
R7, sa využije prio-
ritne obdobie letných 
prázdnin, avšak prí-
pravné práce sa pre 
náročnosť komplet-
nej výmeny technoló-
gií začnú už v júni.
„Rekonštrukciu pri-
pravujeme s projek-
tantmi a dopravnými 
inžiniermi už niekoľ-
ko mesiacov a okrem 
príslušných oddele-
ní na bratislavskom 
magistráte spolupra-

cujeme aj s Doprav-
ným podnikom mesta 
Bratislava a Políciou 
SR, aby rekonštrukcia 
v čo možno najmen-
šom rozsahu zasiahla 
bežný život Bratislav-
čanov,“ hovorí Pavel 
Pelikán, výkonný ria-
diteľ JTRE a dodáva, 
že rekonštrukcia by 
mala byť ukončená 
začiatkom školského 
roka.
Na obmedzenia po-
čas jednotlivých 
etáp prác bude upo-
zorňovať dopravné 
značenie. Samotnej 

rekonštrukcii však 
predchádza infor-
mačná kampaň pre 
širokú verejnosť, aby 
sa účastníci premáv-
ky oboznámili s ob-
chádzkovými trasami 

a vedeli sa vopred pri-
praviť na obmedzenia 
a využili iné trasy. Re-
konštrukcia bude mať 
niekoľko etáp, počas 
ktorých bude k dis-
pozícii vždy aktuálna 
informačná mapka 
dostupná na webe, 
sociálnych sieťach 
a v médiách.
Najzásadnejšou zme-
nou prejde svetelná 

signalizácia. Pôjde 
o jej kompletnú vý-
menu za najmo-
dernejší systém s 
najväčšou a najkom-
plexnejšou riadiacou 
jednotkou centrál-

neho dopravného 
systému. Jeho súčas-
ťou budú časovacie 
zariadenie, kamery 
a senzory, ktoré za-
bezpečia inteligentné 
a dynamické riadenie 
križovatky. Znamená 
to, že priepustnosť 
jednotlivých korido-
rov bude priebežne 
vyhodnocovaná a 
regulovaná na zákla-

de aktuálneho nápo-
ru vozidiel, aby bola 
zabezpečená nielen 
maximálna plynulosť 
premávky, ale aby sa 
čo najviac eliminova-
li možné zápchy na 

nadväzujúcich kri-
žovatkách, ako je to 
často napríklad na 
križovatke Mlynské 
Nivy – Košická.
Zvýši sa aj bezpečnosť 
chodcov a cyklis-
tov vďaka rozšíreniu 
ostrovčekov. V sú-
časnosti sú už nedo-
stačujúce, predovšet-
kým cyklisti či matky 
s detskými kočíkmi 

pri čakaní na zelenú 
zasahujú do vozovky. 
V rámci rekonštruk-
cie preto vzniknú bez-
pečnejšie priechody 
s ostrovčekmi, ktoré 
znesú aj vyšší nápor 
ľudí prichádzajúcich 
do nového centra 
hlavného mesta.
Rekonštrukcia zlepší 
aj komfort cestujú-
cich mestskou hro-
madnou dopravou. 
Vybudovaná bude 
nová zastávka auto-
busov na Košickej 
ulici v smere z Petr-
žalky, ktorá sa po 
zväčšení ostrovčekov 
v križovatke posu-
nie smerom bližšie 
k stanici Nivy. Počas 
rekonštrukcie bude 
dočasne zrušená, ces-
tujúci môžu využiť 
zastávku na Moste 

Apollo, ktorú už aj 
v súčasnosti upred-
nostňujú. Taktiež sa 
posilní cyklodopra-
va prepojením Nív 
cez Plátenícku ulicu 
s medzinárodnou 
cyklotrasou pri Du-
naji.

(red)

Rekonštrukcia križovatky Landererova – Košická – Prístavná – Most Apollo:
1. fáza: 15. 6. – 31. 7. na etapy uzavretý chodník na Prístavnej, Landererovej a Košickej ulici a prilie-
hajúce priechody pre chodcov, zúženie jazdných pruhov, dočasné zrušenie autobusovej zastávky na 
Košickej (od 12. 6. do ukončenia celej rekonštrukcie križovatky)
2. fáza: 1. – 31. 8. pribudnú obmedzenia pre automobilovú dopravu – o podrobnostiach budeme vopred 
informovať
Čo prinesie:
■ Oprava priechodov pre chodcov
■ Zväčšenie a rozšírenie ostrovčekov pre chodcov a cyklistov
■ Vybudovanie prepojenia cyklotrasy cez Plátenícku ulicu a od mosta Apollo
■ Kompletná výmena svetelnej signalizácie za najmodernejší systém
■ Pribudne inteligentné a dynamické riadenie premávky, ktoré zvýši jej plynulosť a kapacitu
 križovatky (kamerový systém, senzory, časovacie zariadenia)
■ Zvýši sa kapacita križovatky vďaka novým jazdným pruhom: z Landererovej na Most Apollo
 budú dva odbočovacie pruhy, z Prístavnej budú 2 priame pruhy a 2 pruhy pre odbočenie doľava
■ Príprava pre budúce trasovanie električky, aby sa neskôr implementovala bez rozsiahlych 
 a dlhodobých rozkopávok
■ Vybudovanie novej zastávky MHD na Košickej ulici a jej posunutie pre lepšiu dostupnosť

Mestská časť Bratislava – Záhorská Bystrica, 
Námestie Rodiny 1, 843 57 Bratislava 

zastúpená starostom Ing. Jozefom Krúpom
oznamuje v súlade s § 9a ods. 9 v spojení s § 9a ods. 2 zákona 

SNR č. 138/1991 Zb. v znení neskorších predpisov zámer predať 
na základe obchodnej verejnej súťaže 

objekt „Stáleho kontrolného stanoviska“ vedeného Okresným 
úradom Bratislava na liste vlastníctva č. 4995 pod súpisným 
číslom 7813 vo vlastníctve mestskej časti Bratislava-Záhorská 
Bystrica nachádzajúceho sa na pozemku reg. „C“ KN parc. č. 

2750/3, k. ú. Záhorská Bystrica.
Podmienky obchodnej verejnej súťaže a súťažné podklady sú 

zverejnené na úradnej tabuli na prízemí Miestneho úradu mestskej 
časti Bratislava – Záhorská Bystrica a na internetovej stránke 

www.záhorskábystrica.sk. 
Súťažné podklady je možné získať na webovom sídle vyhlasova-
teľa: www.zahorskabystrica.sk alebo osobne prevziať, v termíne 
do 4. 9. 2024 v budove Miestneho úradu Bratislava – Záhorská 
Bystrica, Námestie Rodiny 1, 843 57 Bratislava, v kancelárii č. 6  

na základe dohody v čase: 
Pondelok a streda od 08,00 hod. - do 17,00 hod. 

Piatok od 08,00 hod. - do 12,00 hod.
Obhliadku predmetu obchodnej súťaže je možné vykonať 

do 4. 9. 2024 vo vopred dohodnutom termíne, 
kontaktná osoba: Ing. Jaroslava Liďáková, 

tel. 0911 213 270
email: lidakova@zahorskabystrica.sk
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Križovatka s jedenástimi ostrovčekmi v Lamači, 
holandská špecialita či slovenský bizár?

H
lavné mesto 

začalo v máji 

2024 realizo-

vať úpravu organizá-

cie dopravy na ulici 

Podháj. Kvôli jej šírke 

tu vodiči často prekra-

čovali povolenú rých-

losť. Cieľom zmien 

malo byť zlepšenie 

bezpečnosti v lokalite, 

v ktorej sa nachádza aj 

základná škola. Niek-

torí miestni obyvatelia 

však úpravám nerozu-

mejú. Realizácia kri-

žovatky s jedenástimi 

ostrovčekmi tak pri-

niesla množstvo otá-

zok aj nepochopenia 

zo strany vodičov. 

Rýchlosť prekračo-
valo vyše 60 % vo-
zidiel
V prvej etape zvy-

šovania bezpečnosti 

v lokalite Podháj priš-

lo k úpravám na križo-

vatke Podháj - Stude-

nohorská – Podlesná. 

V jej okolí sa v roku 

2023 vykonali viace-

ré merania. Tie podľa 

zástupcov mestskej 

časti, odhalili veľké 

množstvo vozidiel, 

ktoré prekročili na 

tomto mieste rýchlosť. 

„Ak by sa odráta-

li vozidlá MHD, tak 

by percento vozidiel, 

ktoré počas mera-

ní prekročili rýchlosť 

dosiahlo až 60 %. 

Najvyššia nameraná 

rýchlosť bola 85 km/h. 

Z 318 zaznamenaných 

prejazdov až 5 vozidiel 

prekročilo maximálnu 

povolenú rýchlosť o 20 

km/h. Rýchlosť o viac 

ako 10 km/h prekroči-

lo každé ôsme vozidlo,“

priblížila zistenia 

mestská časť Lamač.

Znepokojení 
rodičia
V lokalite zároveň pre-

behla anketa medzi 

chodcami. Vyplynulo 

z nej, že takmer 13 % 

peších križovatku po-

važuje za nebezpečnú 

alebo veľmi nebezpeč-

nú. 

Rovnako ju vníma-

jú aj rodičia priľah-

lej základnej školy. 

„Z prieskumu medzi 

rodičmi a žiakmi ZŠ, 

ktorý bol realizovaný 

v tom istom roku vy-

plynulo, že až 29 % 

respondentov nepo-

važuje okolie školy za 

bezpečné, a to hlav-

ne z dôvodu vysokej 

rýchlosti jazdy na ulici 

Podháj, nebezpečného 

pešieho prechádzania 

ulice na križovatke 

Podháj - Studenohor-

ská - Podlesná a z dô-

vodu zlého prístupu 

a prechádzania na za-

stávku Podháj,“ uvied-

la na svojom webe 

mestská časť Lamač.

Správne riešenie či 
slovenský bizár?
Križovatka je aktuál-

ne rozdelená 11-timi 

ostrovčekmi z lepe-

ných obrubníkov, do 

ktorých bude vysa-

dená zeleň. Návrh 

križovatky vychádza 

z projektu, ktorý dala 

v roku 2018 vypraco-

vať Cyklokoalícia. Tá 

považuje realizáciu 

za unikátnu na Slo-

vensku. „S chráneným 

vedením cyklistov 

vo všetkých jej vetvách 

bude zrejme prvou 

na Slovensku, ktorá 

do značnej miery spĺ-

ňa parametre tzv. ho-

landskej križovatky,“ 

uviedla Cyklokoalícia.

Na realizácii projek-

tu sa následne zhodli 

viaceré strany a v roku 

2022 získala aj pod-

poru mestskej časti 

Lamač. Dnes však La-

mač priznáva, že Slo-

váci nie sú na takéto 

realizácie zvyknutí. 

„Aj keď ide vo viace-

rých krajinách o po-

merne časté riešenie 

takéhoto rozsiahleho 

dopravného priesto-

ru, na Slovensku naň 

nie sme zvyknutí 

a tak dvíhame opráv-

nene obočie,“ uviedli 

jej zástupcovia. Nepo-

chopenie potvrdzujú 

aj reakcie občanov na 

sociálnej sieti. Časť 

vodičov bola v prvé 

dni pri prejazde cez 

križovatku zmätená. 

Okrem obavy z reali-

zácie kritizovali jej ne-

prehľadnosť, ako aj to, 

že mnohí nedokázali 

správne odbočiť. 

Opatrenia sa v bu-
dúcnosti vyhodno-
tia
Zainteresované strany 

plánujú s odstupom 

času opatrenia vy-

hodnotiť a opätovne 

zmerať dodržiavanie 

maximálne povolenej 

rýchlosti. „Predpokla-

dáme, že na potrebe 

zvýšenia bezpečnosti 

na Podháji panuje vše-

obecná zhoda. Otáz-

kou je teda spôsob 

realizácie. Tých by pri-

padalo do úvahy via-

cero, no v rámci pro-

jektu, ktorého cieľom 

je dosiahnuť potreb-

né zníženie rýchlosti 

na širokej ceste, zais-

tiť bezpečnosť chodcov 

a vytvoriť priestor aj 

pre pohyb na bicyk-

li, bolo zvolené práve 

toto riešenie,“ dodáva k 

snahe zlepšiť situáciu 

mestská časť Lamač.

(jp, foto a graf: 

Lamac.sk)



Spravodajstvo 04 l 2024strana 8

w www w. k o n d i t o rr e i k o r m u t h . s kk

Bratislava po atentáte ...
(Dokončenie zo str. 1)

Či je to tak, sme sa 
opýtali priamo vede-
nia mestskej a štátnej 
polície. 

V plnom nasadení 
„Polícia ihneď po 
udalosti zo stredy 
15.5.2024 prijala 
zvýšené bezpečnost-
né opatrenia. Vo zvý-
šených opatreniach 
naďalej pokračujeme. 
Posilnili sme hliad-
kovú činnosť v okolí 
ďalších vytipovaných 
objektov, ako sú na-
príklad obchodné 
centrá, miesta so zvý-
šeným pohybom osôb, 
ale aj objekty dôleži-
tého významu, ako sú 
napríklad nemocnice, 
úrady, školy, redak-
cie, televízie a aj po-
litikov a ďalších osôb, 
na základe analýz 
vyplývajúcich z infor-

mácií, ktorými Poli-
cajný zbor disponu-
je, a ktoré priebežne 
získava v spolupráci 
s ďalšími útvarmi po-
lície a partnerskými 
službami, ako domá-
cimi, tak aj zahranič-
nými,“ ubezpečil nás 
Roman Hájek, hovor-
ca policajného pre-
zídia SR. Podľa jeho 
vyjadrení sa navyše 
bezpečnostné opatre-
nia naďalej priebežne 
korigujú: „Opatrenia 
navrhujeme a reali-
zujeme systematicky 

na základe analýz 
bezpečnostných rizík, 
ktoré neustále ope-
ratívne prehodnocu-
jeme. Do opatrení sú 
velení tak uniformo-
vaní, ako aj policajti 
z neuniformovaných 
zložiek. Konkrétne 
služba poriadkovej, 
dopravnej polície 
a aj služba kriminál-
nej polície. Aby nebola 
zmarená činnosť polí-
cie, bližšie informácie 
k počtom nasadených 
síl a prostriedkov, 
z taktických dôvodov 

nebudeme zverejňo-
vať. Ubezpečujeme 
však verejnosť, že uro-
bíme všetko preto, aby 
sme zaistili bezpeč-
nosť osôb a majetku,“
dodal záverom, pri-
čom vo zvýšenom po-
hotovostnom režime 
je aj mestská polícia 
Bratislavy. 

Nepoľavujú ani 
mestskí 
„Zástupcovia Mest-
skej polície Bratislava 
aktívne spolupracujú 
s partnermi z Poli-
cajného zboru SR a aj 
z Úradu pre ochranu 
ústavných činiteľov 
a pred každým pod-
ujatím, kde sa takéto 
osoby objavujú, prijí-
mame potrebné bez-
pečnostné opatrenia. 
Na všetkých kultúr-
nych, politických ale-
bo športových podu-
jatiach vyčleňujeme 

potrebný počet jedno-
tiek, ktoré zabezpeču-
jú verejný poriadok. 
V prípade potreby 
máme policajtky a po-
licajtov v zálohe v os-
tatných okresoch, kto-
rí sú vždy pripravení 
zasiahnuť,“ doplnila 
Barbora Krajčovičo-
vá, hovorkyňa Mest-
skej polície hlavné-
ho mesta Slovenskej 
republiky Bratislavy. 
Celkom logicky, aj 
v tomto prípade nám 
z taktických dôvo-
dov presné čísla na-
sadených policajtiek 
a policajtov alebo typ 
vykonávaných bez-
pečnostných opatrení 
hovorkyňa nešpecifi -
kovala. „V ostatných 
dňoch sme urobili 
viaceré opatrenia, 
ktoré nám pomáha-
jú lepšie manažovať 
kapacity mestskej 
polície, aj vzhľadom 

na podujatia v uli-
ciach hlavného mes-
ta. Okrem hliadok 
v teréne, významnú 
úlohu pri dohliada-
ní na bezpečnosť plní 
aj Mestský kamerový 
systém, na ktorý sa 
tiež spoliehame. Bez-
pečnostnú situáciu 
v Bratislave priebež-
ne vyhodnocujeme 
aj v úzkej spolupráci 
s Policajným zborom 
SR, sme plne pripra-
vení na jej ďalší vývoj 
adekvátne reagovať 
a prispôsobiť tomu aj 
bezpečnostné opatre-
nia,“ uzavrela hovor-
kyňa, z čoho celkovo 
vyplýva, že Bratislavu 
by sme v týchto týž-
dňoch mohli pokojne 
označiť za najstráže-
nejšie mesto Sloven-
ska. 

(vt)
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Harmonogram 
prác sa darí 
dodrž iavať 

napriek tomu, že 
podložie bolo kom-
plikovanejšie, ako 
sa predpoklada-
lo. V júni vrcholili 
betonárske prá-
ce. Vybetónované 
bolo celé spodné 
podlažie, dokon-
čovala sa betonáž 
stropnej železo-
betónovej dosky 
a zábradlia. V prie-
behu leta osadia 
elektroinštaláciu 
s osvetlením, daž-
ďovú kanalizáciu, 
požiarnu vodu, 
zádržnú nádrž, od-

lučovač ropných 
látok a napoja ich 
do verejných sietí. 
„Dlhé Diely potrebu-
jú rozširovanie par-
kovacích možností 

ako soľ. Preto je vý-
stavba úplne nového 
parkovacieho domu 
na ulici Ľ. Fullu dô-
ležitým projektom na 
zlepšenie dostupnosti 

parkovania na tomto 
karloveskom sídlisku. 
Práce napriek kom-
plikovanému skalna-
tému podložiu pokra-
čujú podľa plánu a 

veríme, že už začiat-
kom budúceho roku 
bude všetko hotové a 
občania budú môcť 
nové parkovisko vyu-
žívať,“ uviedol vicesta-
rosta Karlovej Vsi 
Branislav Záhradník. 
Požiarna nádrž je už 
osadená, vybudovať 
treba novú obslužnú 
komunikáciu k MŠ Ľ. 
Fullu a ku trafostanici. 
Na jeseň tam vybu-
dujú elektroprípojku 
z trafostanice, nové 
chodníky, urobia sa 
sadové úpravy, treba 
osadiť okná, dvere a 
realizovať klampiar-
ske práce. V zime 
bude prebiehať kolau-

dačné konanie a po 
vydaní rozhodnutia 
bude parkovisko pri-
pravené na užívanie.
Parkovací dom bude 
dvojpodlažný, pod-
zemné podlažie bude 
zapustené do svahu 
a nadzemné bude na 
úrovni terajšieho par-
koviska, kde bolo pô-
vodne 33 parkovacích 
miest. Celkovo vznik-
ne 72 parkovacích 
miest z toho v objekte 
parkoviska ich bude 
65 a sedem bude von-
kajších z južnej strany 
parkovacieho domu.

(vt)

Výstavba parkoviska na ulici Ľ. Fullu 
pokračuje podľa plánu

Zdá sa, že 
jednej z naj-
významnej-

ších historických 
pamiatok v rámci 
hlavného mes-
ta konečne svitá 
nádej na obnovu. 
Vláda Slovenskej 
republiky schvá-
lila rekonštrukciu 
kaštieľa v brati-
slavských Rusov-
ciach, ktorý je roky 
v havarijnom sta-
ve. 

Veľký krok pre všet-
kých Slovákov, no cel-
kom prirodzene, tú 
najväčšiu radosť majú 
najmä samotní oby-
vatelia mestskej časti 
Bratislava - Rusovce. 
„Mám z tejto správy 
obrovskú radosť a na-
vyše sa snažíme do-
hodnúť na tom, aby 
mohla verejnosť aj 
naďalej navštevovať 
aspoň časť priľahlého 
parku, keďže po pod-
pise zmluvy o dielo, 
sa má z celého areálu 
stať takpovediac sta-
vebný dvor,“ neskrýva 

nadšenie zo schvá-
lenej obnovy kaštie-
ľa starosta Rusoviec 
Radovan Jenčík. 
V tomto prípade totiž 
ide o prelomovú in-
formáciu, keďže po-
sledná rekonštrukcia 
kaštieľa prebiehala 
ešte v deväťdesiatych 
rokoch, no bola ne-
kvalitná a následne 

kaštieľ desiatky rokov 
chátral. 

Zdroje fi nancova-
nia sa budú hľadať 
priebežne 
„Vláda SR schválila 
materiál s názvom 
Spustenie realizácie 
rekonštrukcie NKP 
Kaštieľ Rusovce, kto-
rý predložil vedúci 

Úradu vlády SR Ju-
raj Gedra. Obnova 
národnej kultúrnej 
pamiatky kaštieľa 
v Rusovciach bude do-
končená v roku 2029 
a celkové náklady do-
siahnu sumu približ-
ne 110 miliónov eur. 
Podľa slov vedúceho 
úradu vlády nebude 
stavebný proces jed-

noduchý, keďže ide 
o kultúrnu pamiatku. 
Preto na úrade vznik-
ne expertný tím, kto-
rý bude dohliadať na 
celkovú rekonštruk-
ciu,“ znie ofi ciálne 
stanovisko Úradu vlá-
dy Slovenskej repub-
liky, pričom snaha 
o obnovu tejto vzác-
nej historickej pa-
miatky je dlhodobým 
cieľom čelných pred-
staviteľov ÚV: „Verej-
né obstarávanie na 
obnovu kaštieľa bolo 
vyhlásené ešte v roku 
2019, ale jeho ukon-
čenie brzdilo viacero 
konaní o námietkach 
v priebehu jednotli-
vých etáp súťaže. Cel-
kové predpokladané 
výdavky na rekon-
štrukciu kaštieľa sa 
oproti roku 2019 na-
výšia. Zvýšená cena 
je výsledkom vysokej 
miery infl ácie v ro-
koch 2022 a 2023, 
a s tým súvisiacim 
nárastom cien ener-
gií, práce a materiá-
lov. Na rekonštrukciu 
národnej kultúrnej 

pamiatky kaštieľa 
v Rusovciach sú vy-
členené pre roky 2024 
až 2028 fi nančné pro-
striedky vo výške 85 
miliónov eur. Úrad 
vlády SR vynaloží 
maximálne úsilie pri 
hľadaní iných alter-
natívnych zdrojoch 
fi nancovania (na-
príklad voľné zdro-
je v Pláne obnovy 
a odolnosti, prostried-
ky EÚ, rozpočet ve-
rejnej správy v rámci 
limitu kapitoly Úrad 
vlády SR a pod.), 
ktorými by vykryl 
zvýšenú sumu na re-
konštrukciu,“ dozve-
dela sa najnovšie širo-
ká verejnosť, pričom 
kaštieľ v Rusovciach 
bude po obnove ná-
sledne využívaný nie-
len na reprezentatív-
ne účely, ale zároveň 
bude sprístupnený aj 
verejnosti, ktorá bude 
môcť využívať záhra-
du, park a objekt če-
ľadníka.

(vt)

Kaštieľu v Rusovciach konečne svitá na lepšie časy
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V Bratislave získalo v eurovoľbách 
Progresívne Slovensko takmer 50 %
V

o voľbách do 
Európskeho 
p a r l a m e n -

tu, ktoré sa konali 
v sobotu 8. júna 2024, 
sme si na Slovensku 
zvolili svojich 15 eu-
roposlancov a euro-
poslankýň na nové 
volebné obdobie. Vo-
lebná účasť dosiahla 
v Bratislavskom kraji 
44,53 %. Na euro-
voľbách v BSK sa tak 
zúčastnilo 258.242 
voličov. Najvyššia 
účasť bola v Bratisla-
ve, najnižšia v okrese 
Malacky.

Účasť v hlavnom 
meste dosiahla 46,64 
percenta. Najvyššia, 
medzi bratislavskými 
mestskými časťami, 
bola v Devíne (54,07 
percenta). Domino-

valo Progresívne Slo-
vensko, ktoré v Bra-
tislave dosiahlo 47,35 
%. Na druhom mieste 
sa v hlavnom meste 

SR umiestnil Smer-
SD so ziskom 17,31 % 
hlasov.

Tretia bola strana 

SaS so ziskom 8,41 
%, nasleduje Repub-
lika so 7,51%. Nad 
úrovňou 5 % sa ocitla 
aj strana Demokrati 

a KDH. Hnutie Prog-
resívne Slovensko 
vyhralo vo všetkých 
piatich bratislavských 
okresoch. 

Zdroj: BSK, 
Štatistický úrad SR
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Dni Petržalky potrvajú 3 dni
(Dokončenie zo str. 1)

O pitný režim 
bude postarané
Na najväčší festival 
sídliska pozýva aj jeho 
starosta Ján Hrčka:
„Všetkých priazniv-
cov dobrej hudby 
a jedla pozývam na 
Dni Petržalky 2024 
nielen na koncerty, 
ale aj na spoznanie 
práce našich miest-
nych organizácií 
a združení, ochut-
návku všakovakých 
špecialít a prežitie 
príjemného času so 
svojimi rodinami, 
priateľmi a susedmi,“

hovorí Hrčka, kto-
rý zároveň verí, že si 
tentokrát návštevníci 
počkajú na svoj ob-
ľúbený nápoj kratšie 
ako vlani.
„Posledný ročník, kto-
rý navštívilo asi 30-ti-
síc ľudí, ukázal naše 
slabé stránky. Tie sa 
budeme snažiť v tom-
to ročníku napraviť 

- počet stánkov na-
výšime a rovnako tak 
rozšírime ich ponuku, 
aby mali návštevníci 
možnosť väčšieho vý-
beru a nemuseli čakať 

dlho v rade,“ hovorí 
s tým, že okrem čapo-
vaného piva a nealko 
nápojov bude v ponu-
ke aj čapované pro-
secco. 
Stánky s jedlom po-
núknu bohaté občer-
stvenie v podobe tra-
dičných festivalových 
špecialít, slovenskej 
klasiky, ale aj trochu 

ázijskej či mexickej 
exotiky. Doplnia ich 
pekárenské, cukrá-
renské výrobky a tiež 
teplé i studené kávové 
nápoje.

Zóna plná zábavy a 
nových poznatkov
Sobota aj nedeľa do-
poludnia budú veno-
vané primárne rodi-
nám s deťmi, ktoré sa 
budú môcť naplno re-
alizovať vo Fun zóne s 
bohatými aktivitami.
Na trávnatej ploche 
dostihovej dráhy ich 

budú čakať stánky 
miestnych organizá-
cií, športových klu-

bov, občianskych 
združení či fi riem, 
ktoré predstavia svo-
ju činnosť, a zároveň 
budú mať pre náv-
števníkov pripravené 
rôzne náučné úlohy 
a ukážky.
Nebudú chýbať det-
ské tvorivé dielne, 
jazda na elektrických 
autíčkach či hasiči. 
Na parkovisku pred 
areálom budú k dis-
pozícii viac i menej 
adrenalínové koloto-
če.

Organizátori neza-
budli ani na seniorov, 
ktorí môžu načerpať 
inšpiráciu na to, ako 
sa starať o svoj zrak, 
fyzickú zdatnosť ale-
bo si rozšíriť vzdela-
nie. Všetko v takzva-
nej Senior zóne.

Za pečiatky 
hodnotné ceny
Pilotnou aktivitou 
z dielne mestskej časti 
pre deti bude v sobo-
tu zbieranie pečia-
tok na 16 jednotli-
vých stanovištiach

označených číslami. 
Cieľom je plniť zada-
né úlohy v stánkoch 
a zbierať pečiatky 
do hracej karty, kto-
rá bude automaticky 
zaradená do súťaže 
o zaujímavé ceny.
Každý súťažiaci vy-
plní v karte svoje 
osobné údaje a po 
vyzbieraní všetkých 
16 pečiatok odovzdá 
kartu v samospráv-
nom zelenom stánku 
označenom posled-
ným číslom, teda 16. 

Následne bude zara-
dený do žrebovania, 
ktoré sa uskutoční 
na pódiu v sobotu 22. 
júna o 17:45.
„Tento rok sa nám po-
darilo nájsť milých 
sponzorov, ktorí nám 
do súťaže venovali 
naozaj krásne a hod-
notné ceny,” prezra-
dila koordinátorka 
kultúrnych podujatí 
v Petržalke Barbora 
Šaling Legényová.
Tá zároveň upozor-
ňuje, že v prípade 
nepriaznivého poča-

sia bude sprievodný 
program na trávna-
tej ploche zrušený 
a uskutoční sa len 
hlavný program.
Všetky informácie 
o festivale sú zverej-
nené na webe festi-
val.petrzalka.sk.
Vstup na Dni Petržal-
ky je vďaka podpore 
mestskej časti ako aj 
jej partnerov a orga-
nizácií, ako vždy, voľ-
ný.

(red)
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V článku bolo okrem iné-

ho uvedené: „Mestská 

časť čelí nátlaku develope-

ra. Ten sa najnovšie snaží 

obísť vedenie mestskej 

časti tak, že priamo oslo-

vil magistrát so žiadosťou 

o zmenu územného plánu 

v zóne Rusovce sever.“... 

Spoločnosť Residence FK 

s.r.o. sa týmto dôrazne 

ohradzuje proti použitiu 

pojmu „nátlak“ v súvis-

losti s jej aktivitami ako 

developera územia nachá-

dzajúceho sa v mestskej 

časti Bratislava-Rusovce 

a má za to, že použitím 

uvedeného pojmu, ktorý 

je právnym poriadkom 

Slovenskej republiky de-

fi novaný ako trestný čin 

so skutkovou podstatou 

uvedenou v ust.  § 192 

zákona č. 300/2005 Z. z. 

Trestného zákona, bolo 

zasiahnuté do jej dobrej 

povesti, nakoľko spoloč-

nosť Residence FK s.r.o. 

nevyvíja na mestskú časť 

žiaden nátlak a článok ne-

obsahuje žiadne informá-

cie odôvodňujúce takéto 

závery.  

V článku absentuje pod-

statná informácia, a to že 

dňa 20.12.2021 Hlav-
né mesto SR Brati-
slava (v ďalšom texte aj 

ako ,,hlavné mesto“), 

v súlade s Koncepciou 

mestskej bytovej politiky 

pre roky 2020 – 2030 a 

následne schválenou Me-

todikou zmien územného 

plánu v záujme budova-

nia predpokladov na roz-

voj nájomného bývania a 

zvyšovanie dostupnosti 

bývania, zverejnilo na 
svojej úradnej tabu-
li Výzvu na predklada-

nie žiadostí na zmenu 

Územného plánu (v ďal-

šom texte len „výzva“). 

Preto predchádzajúci 
vlastník pozemkov ad-
resoval svoju žiadosť 
priamo magistrátu 
a nie mestskej časti 
Bratislava-Rusovce. Z 
uvedeného je zrejmé, 
že skutkové tvrdenie 
uvedené v článku: 
„Ten sa najnovšie sna-
ží obísť vedenie mest-
skej časti tak, že pria-
mo oslovil magistrát 
so žiadosťou o zme-
nu územného plánu v 
zóne Rusovce sever“ 
je nepravdivé a vyvolá-

vajúce dojem, že spoloč-

nosť Residence FK s.r.o. 

v snahe dosiahnuť zmenu 

územného plánu úmysel-

ne vypočítavo obchádza 

– ignoruje mestskú časť, 

čo má za následok zásah 

do dobrej povesti spoloč-

nosti Residence FK s.r.o., 

ktorá voči mestskej časti 

vystupovala vždy transpa-

rentne.  

Nepravdivá je aj ďalšia 

časť vyššie citovaného tvr-

denia, a to, že Residence 

FK s.r.o. ako developer 

„...priamo oslovil ma-
gistrát so žiadosťou o 
zmenu územného plá-
nu v zóne Rusovce se-
ver“. Žiadosť na zmenu 

územného plánu v časti 

Rusovce Sever predloži-
la hlavnému mestu dňa 

28.04.2022 obchodná spo-

ločnosť Lucky angel, s.r.o., 

ako predchádzajúci vlast-

ník dotknutých parciel (v 

ďalšom texte len ako „žia-
dosť“), a nie Residence 

FK s.r.o. 

Za nepravdivé tvrdenie 

autora článku Residen-

ce FK s.r.o. považuje aj 

konštatovanie, že „Na 
magistráte je už pár 
týždňov žiadosť deve-
lopera Residence FK 
s.r.o., ktorý má blízko 
k spoločnosti Eset a 
ktorý je vlastníkom 
značnej časti pozem-
kov práve v území 
zóna sever v Rusov-
ciach“. Žiadosť právneho 

predchodcu Residence FK 

s.r.o. je magistrátom evi-

dovaná takmer dva roky a 

nie pár týždňov a spoloč-

nosť Residence FK s.r.o. 

magistrátu nepredložila 

žiadosť, ale ako právny ná-

stupca predchádzajúceho 

vlastníka pozemkov pred-

ložila magistrátu „Návrh 

zadania pre spracovanie 

urbanistickej štúdie Ru-

sovce Sever“ vypracovaný 

v súlade a podľa pokynov 

hlavného mesta.

Obsah žiadosti bol spo-

ločnosťou Lucky angel, 

s.r.o. v apríli 2022 pred-

rokovaný s mestskou 

časťou Bratislava - Ru-

sovce a hlavnému mestu 

bola žiadosť predložená 

v znení predrokovanom s 

mestskou časťou Bratisla-

va - Rusovce a v súlade s 

výzvou, t.j. aj spoločnosť 

Lucky angel, s.r.o. postu-

povala voči mestskej časti 

Bratislava – Rusovce od 

samého začiatku trans-

parentne a z rokovania ju 

nevynechala. 

Listom zo dňa 15.12.2022 

hlavné mesto oznámilo 

spoločnosti Lucky Angel, 

s.r.o. pokyny pre spraco-

vanie urbanistickej štúdie.

Na základe týchto po-

kynov hlavného mesta 

spoločnosť Residence 

FK s.r.o., ako nadobúda-

teľ práv postúpených zo 

spoločnosti Lucky angel, 

s.r.o., predložila hlavné-

mu mestu v novembri 

2023 už spomínaný tzv. 

„Návrh zadania pre spra-

covanie urbanistickej štú-

die Rusovce Sever“, ktorý 

bude prerokovaný všet-

kými dotknutými osoba-

mi, vrátane mestskej časti 

Bratislava – Rusovce, t.j. 

spoločnosť nepredložila 

hlavnému mestu žiadosť, 

ale pokračovala v začatom 

konaní podľa pokynov 

hlavného mesta. 

Z vyššie uvedeného je teda 

zrejmé, že predchádzajúci 

vlastník pozemkov (ktorý 

bol personálne prepojený 

so spoločnosťou Residen-

ce FK s.r.o.) začal vykoná-

vať aktivity smerujúce k 

zmene územného plánu 

výlučne na základe výzvy 

hlavného mesta, o ktorej 

malo a muselo mať vedo-

mosť aj vedenie mestskej 

časti Bratislava- Rusovce. 

Preto, ak sa v článku uvá-

dza, že „Mestská časť čelí 

nátlaku developera. Ten 

sa najnovšie snaží obísť 

vedenie mestskej čas-

ti tak, že priamo oslovil 

magistrát so žiadosťou o 

zmenu územného plánu 

v zóne Rusovce sever.“... je 

predmetné tvrdenie ne-

pravdivé, nakoľko Lucky 

angel, s.r.o. ako developer 

požiadala o zmenu územ-

ného plánu podľa výzvy 

hlavného mesta a bez aké-

hokoľvek nátlaku. Konšta-

tovanie o nátlaku je v tejto 

súvislosti absolútne ne-

adekvátne, nemá žiadne 

opodstatnenie a zásadne 

zasahuje do dobrej poves-

ti spoločnosť Residence 

FK s.r.o.

Ako už bolo vyššie uve-

dené, žiadosť na zmenu 

územného plánu v časti 

Rusovce Sever bola hlav-

nému mestu predložená 

nie z dôvodu, aby sa obiš-

lo vedenie mestskej časti 

Rusovce, ktoré sa neo-

bišlo keďže žiadosť bola s 

mestskou časťou Rusov-

ce predrokovaná v apríli 

2022, ale z dôvodu zapo-

jenia sa do výzvy hlavné-

ho mesta. Podľa platného 

Štatútu hlavného mesta, 

schvaľovanie územného 

plánu Bratislavy a vybra-

ných zón a celomestské 

koncepcie rozvoja jednot-

livých oblastí života v Bra-

tislave je vyhradené mest-

skému zastupiteľstvu ako 

orgánu Bratislavy, ktorého 

poslancom je aj staros-

ta mestskej časti Rusov-

ce. Preto je zrejmé, že 
úmyslom Residence 
FK s.r.o. nie je obchá-
dzať mestskú časť 
Bratislava - Rusovce, 
ale pokračovať v kona-
ní začatom žiadosťou.

Článok tieto podstatné 

skutočnosti vôbec neuvá-

dza, a teda skutkové tvr-

denia uvedené v článku 

sú neúplné, pričom vyne-

chanie zásadných infor-

mácii o tom, čo predchá-

dzalo podaniu žiadosti na 

zmenu územného plánu v 

časti Rusovce Sever, má za 

následok znehodnotenie 

aktivít spoločnosti Resi-

dence FK s.r.o. a tým zasa-

huje do jej dobrej povesti. 

Cieľom článku tak nie je 

poskytnúť čitateľom ob-

jektívne informácie, ale 

poškodiť dobrú povesť 

spoločnosti Residence FK 

s.r.o. v očiach čitateľov, a 

to práve prostredníctvom 

použitia zavádzajúcich a 

nepravdivých tvrdení o 

„nátlaku“ a o „obchádza-

ní“ vedenia mestskej časti 

či miestneho zastupiteľ-

stva  Rusoviec, ktoré ne-

majú žiadne opodstatne-

nie ani oporu v aktivitách 

spoločnosti Residence FK 

s.r.o..

Vyjadrenie spoločnosti Residence FK s.r.o., ako dotknutého developera, k článku s názvom „Rusovčania sa bránia proti panelákovej výstavbe“ uverej-
nenom dňa 14.02.2024 v mesačníku Bratislavský kuriér č. 1/2024 na strane 1 (na strane 1 je uvedený nesprávny odkaz na „pokračovanie na strane 5“), 
6 a 7 (v ďalšom texte len „článok“):

Aj vy sa už ne-
viete dočkať 
cyklistickej 

sezóny? Vystrojte 
svojich najmen-
ších členov rodiny 
a spolu s novou 
aplikáciou objav-
te bezpečné cyk-
lotrasy vo vašom 
okolí, ktoré sú 
vhodné najmä pre 
detských športov-
cov či rekreantov. 

Zaujímavé na novej 
a veľmi praktickej 
aplikácii s názvom 

cyklokubík.sk / 
CYKLOKUBIK, je 
to, že vás navedie na 
bezpečné a overené 
cyklotrasy a zaistí 
tak nezabudnuteľ-
nú jazdu pre celú 
rodinu. Navyše uží-
vateľov informuje aj 
o rôznych atrakci-
ách na jednotlivých 
trasách, ako sú ih-
riská či zámky, ktoré 
môžete počas cesty 
navštíviť. 

Praktické riešenie 
do vačku 
Aplikáciu si stačí stiahnuť 
do telefónu a postupne 
si naplánovať najbližšie 
trasy vo vašom okolí, ale 
pokojne aj ďalej, na úze-
mí celej Bratislavy či celé-
ho Slovenska, prípadne aj 
v Česku. Priamo v apliká-
cií si môžete nastaviť fi l-
ter podľa dĺžky trasy, jej 
profi lu a obtiažnosti. Na-
vyše, detailné informácie 
s fotografi ami priamo vo 
vizualizácií jednotlivých 
trás, vám zaručia lepší 
prehľad o každej jednej 

cyklotrase. Stačí si len za-
dať približnú lokalitu, ako 
napríklad Čunovo, Sad 
Janka Kráľa, Petržalka 
a podobne. Následne si 
rozkliknete danú lokalitu, 
o ktorej sa dočítate faktic-
ké zaujímavosti, prezriete 
si galériu cyklotrasy, jej 
dĺžku a náročnosť i pres-
né napojenie na ostat-
né najbližšie cyklotrasy. 
V skutku ide o praktické 
riešenie, ktoré užívatelia 
ocenia. 

(vt)

Cyklotrasy pre najmenších v novej aplikácii
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Rossiniho Petite messe solennelle pod taktovkou 
Thomasa Langa, riaditeľa zboru Viedenskej štátnej opery

B
odkou za kon-
certmi v Kon-
certnej sieni 

Slovenskej fi lharmó-
nie bude záverečný 
večer Populárneho 
cyklu, ktorý je na 
programe v stredu 
19. júna 2024 o 19.00. 
Slovenský fi lharmo-
nický zbor sa predsta-
ví spolu s pravidelným 
hosťom našich sezón 
Th omasom Langom, 
v ktorého naštudova-
ní zaznie Rossiniho 
sakrálny opus Petite 
messe solennelle. 
Gioacchina Rossi-
niho poznáme ako 
autora komických 
opier. Jeho dva kon-
certné opusy sakrál-
nej hudby – Stabat 
Mater a Petite messe 
solennelle sme poču-
li z pódia Slovenskej 
fi lharmónie už viac-
krát. Obe diela pat-
ria k zlatému fondu 
veľkých sakrálnych 
vokálno-hudobných 
skladieb. Zaradenie 
Petite messe solen-
nelle celkom iste po-
teší nejedného milov-
níka talianskej tvorby 
a zborovej hudby. 
V kvartete sólistov 
sa predstavia sopra-
nistka Lenka Máči-
ková, mezzosopra-
nistka Alena Grach, 
tenorista Jozef Gráf 

a bas Tomáš Šelc, 
spoluúčinkovať budú  
klaviristka Jana Na-
gy-Juhász a organista 
Marek Štrbák. Dielo 
pre kvarteto sólistov, 
zbor, klavír a organ je 
jedným z posledných  
Gioacchina Rossini-
ho. Na vrchole svojej 
slávy sa ako operný 
tvorca odmlčal a ku 
komponovaniu sa 
vrátil až ku koncu ži-
vota. V tomto obdo-
bí, roku 1863 skom-
ponoval Slávnostnú 
omšu. Po prvýkrát 
bola uvedená v Pa-
ríži 14. marca 1864 
v pôvodnej verzii pre 
komorný zbor, sóla, 
klavír a organ. Hneď 
po premiére Rossini 
dielo zinštrumento-
val. V orchestrálnej 
podobe zaznelo rok 
po autorovej smrti 4. 
februára 1869 v paríž-

skom Th é-
âtre Italien. 
V bratislav-
skej Redu-
te zaznie 
p ô v o d n á 
verzia la-
butej pies-
ne „majstra 
z Pesara“.

Po ukon-
čení 75. 
k o n c e r t -
nej sezóny 
naše telesá 

hudbou potešia via-
ceré slovenské mestá 
– Piešťany (Slovenský 
fi lharmonický zbor 
a Th omas Lang, riadi-
teľ Viedenskej štátnej 
Opery, 20. jún 2024, 
Slovenský komor-
ný orchester s um. 
vedúcim Ewaldom 
Danelom, Záverečný 
koncert 69. mfp, 10. 
júl 2024), Nitru (Sláv-
nostný koncert Slo-
venskej fi lharmónie 
k sviatku svätých Cy-
rila a Metoda, Slo-
venský komorný or-
chester (um. vedúci 
Ewald Danel) a Slo-
venský fi lharmonický 
zbor (zbormajster Jan 
Rozehnal), 5. júl 2024 
a Terchovú (Záve-
rečný galakoncert 35. 
ročníka Cyrilometod-
ských dní v Tercho-
vej), 7. júl 2024. 

V auguste sa orches-
ter Slovenská fi l-
harmónia predstaví 
na hrade Špilberk v 
Českej republike na 
Otváracom koncer-
te festivalu Špilberk 
spolu s dirigentom 
Jaroslavom Kyzlin-
kom a tenoristom 
Pavlom Černochom, 
15. august 2024 a vo 
švajčiarskom Mur-
tene na Festivale 
Murten Classics spo-
lu s kontrabasovým 
virtuózom Roma-
nom Patkolóm pod 
taktovkou Christo-
pha-Mathiasa Mue-

llera (23., 24. august 
2024).
Milí návštevníci a 
abonenti Sloven-
skej fi lharmónie, 
ďakujeme za vašu 
priazeň v 75. kon-
certnej sezóne. 
Tešíme sa na vás 
v nadchádzajú-
cej 76. sezóne, v 
ktorej vám opäť 
ponúkneme celé 
spektrum hudob-
ných podujatí. 
Ak máte záujem 
navštevovať naše 
koncerty pravidel-
ne, staňte sa aj vy 
našimi ABONENT-

MI. Počas jesene 
si môžete zakúpiť 
fi nančne zvýhod-
nenú ABONENT-
KU na niektorý z 
koncertných cyk-
lov SF, prípadne 
zvoliť si svoj výber 
koncertov. ABO-
NENTKA má mno-
ho výhod – sériu 
koncertov si zakú-
pite ešte pred se-
zónou s výraznou 
fi nančnou zľavou, 
vyberiete si svoje 
miesto v koncert-
nej sieni a získate 
ďalšie bonusy. 

www.fi lharmonia.sk

Tešíme sa na vás
v 76. koncertnej sezóne

2024/2025

• nové hudobné zážitky, to najlepšie zo symfonickej hudby

• veľké vokálno-inštrumentálne diela, komorné koncerty

• stretnutia s hudbou pre rodiny, deti a mládež

• s ABONENTKOU počas celej sezóny v exkluzívnych
priestoroch bratislavskej Reduty

• 26. 08. – 20. 09. 2024
Prednostný predaj celosezónnych abonentiek
pre abonentov zo sezóny 2023/2024
(prosíme predložiť abonentku z minulej sezóny)

• 23. 09. – 10. 10. 2024
Voľný predaj abonentiek pre všetkých záujemcov
filharmonia.skSL
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Kultúrne leto 2024
Jedno vieme už 

teraz s istotou. 
B r a t i s l a v s k é 

kultúrne leto bude 
tento rok skutočne 
bohaté. A tak vám 
prinášame podrob-
ný prehľad podujatí, 
spomedzi ktorých si 
v hlavnom meste bu-
dete môcť vyberať. 

10:00 (Nedeľná de-
siata) Kultúrna scé-
na v Sade Janka 
Kráľa

23. 6. Bejby Bajbl 
Band / Teatro Colo-
rato
Veselé i dramatické prí-

behy biblických zvie-

ratiek a hrdinov v hu-

dobno-divadelnej show 

s prvkami tieňového 

divadla. Po predstavení 

sú pre deti pripravené 

tvorivé dielničky. 

30. 6. Prešporské 
rozprávky / Divadlo 
ŠiBe
Bábkové divadlo pre 

všetkých o tajomných 

príbehoch a starých le-

gendách Prešporka. Po 

predstavení je pre deti 

pripravený tematický 

workshop so senzoric-

kou hrou s Babyknihy.

sk

7. 7. Detektív Eugen 
Očko / Nevadivadlo
Kto nájde knihu, ktorá 

obsahuje tajomstvá a 

múdrosti všetkej vody 

na svete? No predsa 

detektív Eugen Očko 

v bábkovo-činohernej 

inscenácii. Po predsta-

vení sú pre deti pripra-

vené tvorivé dielničky.

14. 7. Eliška a svet 
hore nohami / Di-
vadlo Š.E.M.
Bábkový príbeh na mo-

tívy knihy Eliška nie 

je strašidlo od Simo-

ny Čechovej o tom, že 

každý tvor – aj trochu 

iný – má na svete svoje 

miesto. Po predstavení 

je pre deti pripravený 

tematický workshop, 

na ktorom si budú môcť 

vyrobiť vlastnú Elišku 

s Divadlom Š.E.M.

21.7. Cirkus Naopak 
/ Duo Kyseli Krastaf-
ci
Zábavné a živé žon-

glérske predstavenie, 

ktorého osud je najmä 

vo vašich rukách. Po 

predstavení je pre deti 

pripravený tematický 

workshop s  magnetic-

kou stavebnicou Mag-

na-tiles s Babyknihy.sk.

28.7. Rómske roz-
právky / Divadlo 
SpozaVoza 
Predstavenie so živou 

hudbou a posolstvom, 

ktoré čerpá z ľudovej 

slovesnosti, rómskych 

príbehov, ale aj rieka-

niek či básní z knihy 

Sunoro od Viery Ková-

čovej. Po predstavení si 

budú môcť deti vyrobiť 

eko bábku s  ilustrátor-

kami.

20:00 (Na scéne) 
Kultúrna scéna v 
Sade Janka Kráľa

7. 7. Divadlo Spoza-
Voza: Blues jedného 
otca
Monodráma o baro-

vom muzikantovi, kto-

rý vyhovel svojej žene 

a jej túžbe po kariére a 

sám sa podujal viesť do-

mácnosť a vychovávať 

ich dieťa.

14. 7. Umelecká loď: 
Hamlet alebo nález 
lebky 
Predstavenie v jedi-

nečnom podaní autora 

i režiséra Jakuba Nvotu 

s veľkou dávkou humo-

ru, vtipu a zábavy aj s 

prvkami improvizácií.

21. 7. OZ Slam Poe-
try SK: Slam Poetry 
v Sade Janka Kráľa
Performatívny žáner 

súťažnej poézie. Svo-

je umenie predvedú 

Mara, Potopa Baša, 

Freya, Arejko a Gabrie-

la Birošová.

28. 7. Divadlo NUDE: 
Srdcové záležitosti 
– Summertime SAD-
ness Janka Kráľa 
Kabaretné varieté o 

blízkom vzťahu spiso-

vateľky k Sadu Janka 

Kráľa a jej platonickej 

láske k Jankovi Kráľovi.

18:00 – 22:00 (Ve-
čer na hradbách) 
Mestské hrady pri 
Prepoštskej ulici

28. 6.
18:00 Tajomná Brati-

slava – diskusia s Mi-

chalom Havranom

19:00 Blanche  

20:00 Toello s kapelou 

21:00 Blame Your Ge-

nes  ft. NERAEV

26. 7.
19:00 Lara Abou 

Hamdan (s kapelou) 

20:00 projekt Ovarius 

21:00 Bobsan ft. Lara 

Abou Hamdan  

28. 6.
18:00 | Tajomná Bra-

tislava - diskusia s Mi-

chalom Havranom

19:00 | Blanch

20:00 | Toello s kapelou

21:00 | Blame Your Ge-

nes ft. NERAEV

Spolupráce s BKIS:

10. 7. /20:30/ AUS-
TRÁLIA nadivoko 
- Kultúrna scéna 
v Sade Janka Kráľa
Veronika Kapcová Balá-

žiová vás vezme 15 000 

km naprieč Austráliou, 

od koralového východu 

cez Sydney a Melbour-

ne, červeným púštnym 

stredom na tropický se-

ver a postupne dolu po 

západnom pobreží až 

za Perth.

31. 7. /20:30/ LO-
FOTY – čarokrás-
ne v lete aj v zime 
- Kultúrna scéna 
v Sade Janka Kráľa
Eva Rosíková vám 

predstaví rozprávko-

vé Lofoty a magický 

ostrov Senja – za polár-

nym kruhom azda ne-

existuje krajší tandem 

ostrovov.

05. 6. – 24. 7. /18:00/ 
Tanec pri fontáne - 
Námestie slobody
Obľúbené tanečné 

open air podujatie, 

počas ktorého sa pri 

fontáne pravidelne 

stretávajú tanečníkov 

latinsko-amerických 

tancov salsa, bachata 

a kizomba. Podujatie 

je doplnené o animá-

cie lektorov tanečných 

škôl pre tých, ktorí by 

sa chceli tancu priučiť.

22. 6. /14:00 – 20:00/ 
Svetový deň utečen-
cov - Primaciálne a 
Tyršovo námestie
Pri príležitosti Svetové-

ho dňa utečencov po-

kračujeme v dlhoročnej 

tradícii. Príďte na mul-

tižánrové, multikultúr-

ne a inkluzívne pod-

ujatie. Tento deň nám 

ponúka príležitosť upo-

zorniť na zraniteľnosť a 

potreby utečencov, kto-

rí boli nútení opustiť 

svoje rodné krajiny.

22. 6. /18:00/ Wa-
terford School Or-
chestra (USA) - Malé 
koncertné štúdio 
Slovenského rozhla-
su
Waterford School Or-

chestra je pozoruhodná 

skupina talentovaných 

študentov, ktorí sa vy-

pracovali na vynikajúcu 

interpretačnú úroveň 

svojou výnimočnou 

technickou zdatnosťou 

a hlbokou muzikalitou.  

23. 6. /20:00/ TRINI-
TY - Koncertná sieň 
Klarisky 
Koncert vznikol na po-

česť dvoch otcov dro-

novej hudby - Terryho 

Rileyho a La Monte 

Younga. Hudobný skla-

dateľ Jori Josiphson 

predstaví skladby tých-

to priekopníkov novej, 

experimentálnej hud-

by na organe, klavíri a 

elektronike.

30. 6. /19:00/ James 
Tenney, Koncertná 
sieň Klarisky 
Profi lový koncert po-

predného amerického 

skladateľa experimen-

tálnej hudby a teoreti-

ka, Jamesa Tenneyho. 

Predstaví jeho ťažisko-

vé skladby pre komorný 

súbor a diela pre mik-

rotonálne ladené klaví-

ry na Slovensku. 

2. 7. – 5. 7. Medziná-
rodný mládežnícky 
hudobný festival I. a 
Slovakia Folk 2024
Klarisky, Zrkadlová 

sieň Primaciálneho 

paláca. Štvordňové 

koncertné vystúpenia 

speváckych zborov a 

orchestrov v koncert-

ných sálach a kostoloch 

v Bratislave. 

4. 7. /19:00 – 22:30/ 
Štvrtková POLAHO-
DA s Adrenalin Film 
Festivalom - Biela 6, 
poschodie
Film Festival tento rok 

oslavuje okrúhle 10. vý-

ročie. V  rámci osláv si 

v centre Bratislavy vždy 

v  prvý štvrtok v  me-

siaci počas celého leta 

môžeš užiť jedinečné 

komunitné akcie, aké 

nadšencom adrenalínu 

u nás často chýbajú.

4. – 15. 7. Letné 
shakespearovské 
slávnosti - Bratislav-
ský hrad 
Známy divadelný fes-

tival v  priestore Brati-

slavského hradu. Jeho 

súčasťou je edukačný 

projekt Shakespeare 

s deťmi.

12. 7. /14:00 – 21:00/ 
Francúzsky deň - 
Hlavné námestie
Francúzske veľvysla-

nectvo na Slovensku, 

Francúzsky inštitút 

a Francúzsko - sloven-

ská obchodná komora 

vás srdečne pozývajú 

osláviť národný svia-

tok Dobytia Bastily. 

Ochutnajte tajomstvá 

francúzskej kuchyne 

a nechajte sa očariť kul-

túrnym programom. 

5. 7.  /15:00/ Bass 
factory - Námestie 
slobody
Séria Dj setov pod 

hlavičkou Bratislav-

skej Bass factory crew 

prinesie do hlavného 

mesta opäť niečo nové. 

Za mixážnym pultom 

sa vystriedajú členovia 

Bass factory a ich hos-

tia z ostatných djských 

zoskupení v Bratislave 

ale aj v okoli. 

4. 7. – 15. 8. 
Viva Musica!
Najväčší medzinárodný 

letný festival v Bratisla-

ve je výsledkom 19-roč-

nej tradície založenej na 

umeleckej jedinečnosti, 

programovej rozma-

nitosti, zakorenenosti 

v miestnom prostredí 

a zároveň svetovosti. 

20. 7. Dúhový PRIDE 
Bratislava 2024 - Ná-
mestie slobody
14. ročník festivalu 

bude spojený s me-

siacom sprievodných 

podujatí ako sú disku-

sie, fi lmové projekcie, 

divadelné, hudobné a 

tanečné predstavenia, 

odborná konferencia a 

ďalšie. 
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Vlani v Brati-
slave preno-
covalo prvý-

krát od roku 2019 
viac ako 1 milión 
návštevníkov. Väč-
šina z nich prichá-
dzala z Českej re-
publiky, Nemecka, 
Poľska, Rakúska 
a Veľkej Británie. 
Najsilnejším me-
siacom v počte 
prenocovaní bol 
august.
Množstvo turistov 
prichádza do Brati-
slavy aj loďami. Vla-
ni ich priplávalo viac 
ako 3500, pričom aj 
tu bol najsilnejší au-
gust, kedy v Bratisla-
ve zakotvilo 551 lodí 
s turistami. O tom, 
že tento rok bude 
v návštevnosti ešte 
silnejší hovoria aj 

ofi ciálne štatistiky 
za prvý kvartál toh-
to roka. V porovnaní 
s vlaňajškom preno-
covalo v Bratislave 
o 3,81 návštevníkov 
viac, pričom nárast 
zahraničných bol na 
úrovni 4,4 %, domá-
cich bolo viac o 2,84 
%. 

Naplánujte si 
pobyt v meste
Počas teplých júno-
vých dní ožije Bra-
tislava aj rôznymi 
podujatiami, ktoré 
sú pre mnohých náv-
števníkom lákadlom 
či spríjemnením náv-
števy v našom hlav-
nom meste. Popri tom 
však majú možnosť 
spoznávať aj históriu 
a kultúru Bratislavy. 
K tomu, aby bol záži-

tok každého návštev-
níka čo najpríjemnejší 
slúži online plánovač 
72hodinovemesto.
sk, vďaka ktorému si 
každý môže naplá-
novať pobyt v Brati-
slave na základe svo-
jich preferencií ako 

sú napríklad šport, 
kultúra, gastronómia 
alebo napríklad ar-
chitektúra. K spozná-
vaniu mesta sa oplatí 
zakúpiť aj Bratislava 
CARD. Tá ponúka 
bezplatný vstup do 23 
múzeí a galérií, pre-

hliadku mesta a ďalšie 
desiatky výhodných 
zliav.

Tipy na júnové 
podujatia:

15.6. EURÓPSKE 
DNI ARCHEOLÓ-
GIE V ANTICKEJ 
GERULATE
Pri príležitosti Európ-
skych dní archeoló-
gie si Múzeum mesta 
Bratislavy v spoluprá-
ci s Pamiatkovým úra-
dom Slovenskej re-
publiky pripravili v 
sobotu predpoludním 
program. Komen-
tovaná prehliadka a 
rodinný program sa 
uskutočnia v areáli 
archeologickej lokali-
ty Antická Gerulata, 
zapísanej na zozname 
svetového kultúrneho 

dedičstva UNESCO.

29.6. BRATISLAV-
SKÝ DOBOVÝ PIK-
NIK
Deky po babičke, pik-
nikové košíky, ter-
moska s kávou, bed-
minton či hlinené 
guličky. Pre mnohých 
z nás už dávno zabud-
nutá nostalgia mi-
nulosti, keď sme ešte 
mali „na všetko čas“. 
A práve v čase sa chcú 
vrátiť organizátori 
druhého Bratislavské-
ho dobového pikni-
ku, ktorý zasadili do 
rokov prvej polovice 
minulého storočia, do 
najstaršieho verejné-
ho parku v strednej 
Európe, Sadu Janka 
Kráľa.

(vt)

Bratislava očakáva silnú letnú turistickú sezónu

Keď v ok-
tóbri roka 
2023 hlav-

né mesto odkúpi-
lo zničený objekt, 
známy ako Miču-
rin, odvážne pri-
mátor Matúš Vallo 
avizoval, že chce 
s rekonštrukciou 
stihnúť letnú sezó-
nu 2024. A keďže tá 
už klope na dvere, 
informovali sme sa 
o tom, či sa pôvod-
né plány naplnia.

Areál Ekoiuventy sa aj 
so známym kúpalis-
kom Mičurin nachá-
dza v lukratívnej časti 
Bratislavy, pri Slaví-
ne a Horskom parku 
a od konca minulého 
roka je jeho ofi ciál-
nym vlastníkom hlav-
né mesto. Objekt je 
navyše od roku 2016 
národnou kultúrnou 
pamiatkou. Tvorí ho 
Dom mládeže, scho-
disko, bazén, amfi -

teáter i polyfunkčná 
budova. Stavby v štýle 
socialistického rea-
lizmu boli postavené 
v 50. rokoch minulé-
ho storočia, pričom 
Mičurin v minulosti 
zabezpečoval pre deti 
množstvo voľnočaso-
vých aktivít. 

Sľub chcú splniť 
Zámerom hlavného 
mesta je od začiat-
ku, teda od samot-
nej kúpy revitalizácia 
areálu aj s bazénom, 
amfi teátrom a poly-
funkčným domom 
a vytvorenie priesto-
ru na spoločenské, 
kultúrne a komunit-
né akcie, špecifi cky 
zamerané najmä pre 
podporu a rozvoj 
detí a mladých ľudí. 
Otázkou ale bolo, či 
sa tento zámer, res-
pektíve, do akej miery 
sa stihne naplniť do 
začiatku letnej sezóny 
2024. „Tak, ako sme 

informovali v októbri 
2023 pri prevzatí are-
álu Ekoiuventy, záme-
rom je, aby bol v lete 
sprístupnený bazén, 
čím sa rozšíri sieť let-
ných kúpalísk v sprá-
ve STaRZ a možností 
rekreačno-športového 
vyžitia Bratislavča-
nov. Aktuálne prebie-
hajú intenzívne práce 
na spustení bazéna a 
sfunkčnení bazéno-
vej technológie. Keď-
že bazén je národnou 
kultúrnou pamiat-
kou, opravy si vyža-
dovali aj schválenie 

Krajského pamiat-
kového úradu,“ ubez-
pečil nás hovorca 
bratislavského magis-
trátu, podľa ktorého 
teda primátorov sľub 
spred niekoľkých me-
siacov, naberá reálne 
kontúry. 

Miesto pre 
všetkých
„Pokiaľ ide o samotný 
objekt domu mládeže 
Ekoiuventy, rovnako 
je naďalej naším zá-
merom využívať bu-
dovu po rekonštrukcii 
pre Centrum voľného 

času na aktivity pre 
deti a mladých ľudí, 
so zameraním na 
rôzne oblasti, ako je 
umelecká tvorba, kul-
túra, šport, technoló-
gie, či iný osobnostný 
rozvoj. Revitalizácia 
okolitého areálu spolu 
s priestorom kúpalis-
ka má priniesť prí-
jemné prostredie pre 
posedenie, trávenie 
voľného času, exterié-
rové krúžkové aktivity 
a kultúrne podujatia 
pre všetkých,“ doplnil 
Peter Bubla, z čoho 
ale vyplýva, že kom-
plexná obnova areálu 
do začiatku tohto leta 
zrejme hotová nebu-
de. „Na objekte domu 
mládeže je nevyhnut-
né vykonať opravy fa-
sádnych prvkov a oko-
lia vstupu do budovy. 
Aktuálne prebieha 
predprípravná fáza 
projektu,“ podotkol 
detailnejšie. 

Schladíme sa 
už čoskoro
No to nič nemení na 
fakte, že sa Bratislav-
čania môžu tešiť na 
plavkovú sezónu pri 
bazéne Mičurin, kto-
rý si snáď zachová tú 
povestnú atmosféru, 
akou bol preslávený 
desiatky rokov v mi-
nulosti. „Areál Mi-
čurin bude od tejto 
letnej sezóny súčasťou 
programu Bratislav-
ské kultúrne leto, kto-
ré organizuje BKIS. 
Amfi teáter ožije vďa-
ka cyklu Filmové leto 
Mičurin. Milovníci 
kinematografi e sa 
môžu tešiť na fi lmy 
zo slovenskej i svetovej 
tvorby,“ dodal hovorca 
magistrátu hlavného 
mesta na záver.

(vt)

Mičurin rozšíri sieť letných kúpalísk Bratislavy

Nevyhadzujte 
knihy - darujte ich nám

kontakt 0907 701 786
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